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Protokół Nr 14 / 2020 / VIII 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

Rady Gminy Tarnowo Podgórne  

odbytego w dniu 19 lutego 2020 roku 

 

Miejsce posiedzenia: Komisja wyjazdowa. 

Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 13:30 

 

Obecni członkowie Komisji:  

Marzena Gryska – przewodnicząca Komisji 

Elżbieta Szymkowiak – członek Komisji 

Julian Kiełczewski – członek Komisji 

Zuzanna Szulc – członek komisji 

Zbigniew Wróbel – członek Komisji 

Sławomir Knapski – członek Komisji 

 

Goście: 

Daria Kwiatkowska – Kierownik Wydziały Spraw Obywatelskich 

 

 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu.  

 

Porządek obrad jest następujący:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji.  

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Wizyta w Żłobku w Tarnowie Podgórnym – WidziMisie. 

5. Wizyta w Żłobku w Lusówku – Misie Pysie. 

6. Wizyta w Świetlicy Socjoterapeutycznej w Ceradzu Kościelnym. 

7. Przyjęcie protokołów z 12 i 13 posiedzenia Komisji. 

8. Wizyta w Świetlicy Socjoterapeutycznej w Tarnowie Podgórnym. 

9. Zakończenie obrad. 

 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

1. Obrady otworzyła Marzena Gryska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych, która na 

wstępie powitała gości i członków Komisji. 

 

2. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodnicząca stwierdziła quorum wymagane do odbycia obrad. 
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3. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła porządek obrad. 

 

4. Wizyta w Żłobku w Tarnowie Podgórnym – WidziMisie.  

Radna Marzena Gryska poprosiła Panią Agnieszkę Ciechanowska, aby w skrócie 

opowiedziała o żłobkach. Właścicielka żłobków powiedziała, że do oddziału na ul. 

Ogrodowej, który został otwarty w 2013 roku uczęszcza 23 dzieci, a w nowym oddziale na ul. 

Kalinowej 40 dzieci. Nowy oddział został otwarty 1 lutego 2018 roku. W roku 2018 żłobek 

uzyskał dla rodziców dzieci dofinansowanie unijne (6.4.1 Wsparcie aktywności zawodowej 

osób wyłączonych z rynku pracy z powodu opieki nad małymi dziećmi). Dotacja 

przyznawana jest na rok, ponieważ dofinansowywane są nowo powstałe placówki. W żłobku 

na ul. Kalinowej zatrudnionych jest 9 opiekunów, więcej niż nakazuje ustawa, dzięki temu 

można z dziećmi realizować dodatkowe zajęcia np. prace sensoryczne.  

 

Koszt pobytu dziecka w żłobku dofinansowuje Gmina w wysokości 700 zł, a rodzice 

dopłacają 750 zł. Dzienny koszt wyżywienia dziecka wynosi 12,50 zł, rodzice za 

pośrednictwem strony internetowej firmy wpłacają środki na wyżywienie dziecka oraz do 

godziny 8 rano mają możliwość odmówić wyżywienie w przypadku nieobecności dziecka. 

Firma cateringowa umożliwia wybór menu eliminacyjnego np. bez mleczne, bez glutenowe.  

 

Codziennie w żłobku prowadzone są zajęcia umuzykalniające, zajęcia plastyczne, zajęcia 

sensoryczne. Dodatkowo żłobek współpracuje z firmami, które prowadzą zajęcia z języka 

angielskiego, rytmiki, dogoterapię, organizują pokazy teatrzyków oraz zajęcia, na który 

opowiadane są bajki.  

 

Pani Agnieszka Ciechanowska pokazała członkom Komisji sale przeznaczone dla dzieci, 

łazienkę oraz kuchnie. 

 

5. Wizyta w Żłobku w Lusówku – Misie Pysie. 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych poprosiła właścicielkę żłobka – Katarzynę 

Pietrasik o przedstawienie podstawowych informacji dotyczących placówki. Pani Katarzyna 

Pietrasik powiedziała, że żłobek został otwarty we wrześniu 2018 roku.  

 

Żłobek współpracuje z firmą cateringową, która zajmuje się tylko i wyłącznie wyżywieniem 

dzieci uczęszczających do żłobków, nie współpracują z przedszkolami czy ze szkołami. 

Firma dostosowuje posiłki dla dzieci, u których trzeba wykluczyć z menu niektóre produkty. 

Dzienna cena wyżywienia wynosi 12 zł.  
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Gmina dofinansowuje pobyt dziecka w żłobku w kwocie 700 zł, natomiast rodzice dopłacają 

do pobytu dzieci w zależności od wybranego pakietu:  

- 570 zł –  pobyt dziecka w żłobku do 6 godzin 

- 690 zł – pobyt dziecka w żłobku od 6 do 10 godzin. 

 

W żłobku są dwie grupy wiekowe. W sumie do placówki uczęszcza 25 dzieci, w wieku od 1 

roku do 3 lat. Właścicielka żłobka pokazała członkom Komisji dwie sale, szatnie (oddzielne 

do dwóch grup) oraz kuchnie. Na jednego opiekuna przypada 5 dzieci.  

 

W żłobku odbywają się zajęcia z języka angielskiego, dogoterapia, aplakoterapia, 

bajkoterapia, zajęcia sensoryczne, motoryczne i plastyczne. Dodatkowo są również teatrzyki, 

raz na miesiąc lub raz na dwa miesiące.  

 

6. Wizyta w Świetlicy Socjoterapeutycznej w Ceradzu Kościelnym. 

Radna Marzena Gryska poprosiła koordynator świetlicy Panią Martę Mnichowską-Szeląg o 

przedstawienie podstawowych informacji o placówce. Pani Marta Mnichowska-Szeląg 

poinformowała, że świetlica obejmuje opieką około 50 dzieci w wieku szkolnym oraz około 20 

dzieci do lat 3 uczęszcza do „Bobo Klubu”. „Bobo Klub” oferuje raz w tygodniu zajęcia dzieci 

wraz z rodzicami. Świetlica działa w godzinach od 14:00 do 18:00.  

 

Około połowa dzieci w każdej grupie ma opinie z poradni psychologiczno-pedagogicznej. Są 

to dzieci które mają problemy np. w nauce, skupieniu uwagi, problemy z zachowaniem.  

 

Odpowiadając na pytanie Przewodniczącej Komisji, koordynator świetlicy potwierdził, że 

rodzice widzą poprawę w funkcjonowaniu dzieci. Pani Marta Mnichowska-Szeląg dodała 

również, że nauczycielom trudno jest pomóc dziecku, ponieważ pracują w grupie około 25 

uczniów, natomiast w świetlicy socjoterapeutycznej grupy są do 12 osób, a z grupą pracuje 

dwóch wychowawców. 

 

W świetlicy socjoterapeutycznej wychowawcy odrabiają z dziećmi zadania domowe, 

prowadzone są zajęcia socjoterapeutyczne, logopedyczne, dzieci mają również czas na 

zabawę.  

 

Raz w miesiącu świetlica przy współpracy z Radą Sołecką organizuje jakiś wydarzenie, np. 

warsztaty, imprezy rodzinne lub plenerowe. W pierwszym tygodniu każdego miesiąca, po 

zajęciach, rodzice mogą porozmawiać z wychowawcami na temat swoich dzieci.  
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Koordynator świetlicy pokazała członkom Komisji sale, w których przebywają dzieci, jadalnię, 

pomieszczenie gdzie jest „dywan relaksacji”. 

 

Przewodnicząca Komisji zapytała o dofinasowanie świetlicy. Pani Daria Kwiatkowska – 

Kierownik Wydziału Spraw Obywatelskich odpowiedziała, że Gmina przekazuje budżet 

przeznaczony na działanie świetlic socjoterapeutycznych do Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej rozdysponowuje pieniądze świetlicom. Dodatkowo 

Gmina ze środków przeciwdziałania alkoholizmowi dofinansowuje działanie świetlic.  

 

 

7. Przyjęcie protokołów z 12 i 13 posiedzenia Komisji. 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu nr 12. Członkowie 

Komisji jednogłośnie przyjęli protokół. 

Radna Marzena Gryska poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu nr 13. Komisji 

jednogłośnie przyjęła protokół. 

 

8. Wizyta w Świetlicy Socjoterapeutycznej w Tarnowie Podgórnym. 

Przewodnicząca Komisji poprosiła Panią Ewę Kamasę o przedstawienie podstawowych 

informacji o placówce. Pani Ewa Kamasa powiedziała, że w momencie powstawania 

świetlice socjoterapeutyczne były skierowane dla dzieci rodzin alkoholowych, ale sytuacja się 

zmieniła, teraz w placówkach są również dzieci, które mają zaburzenia emocjonalne, 

zaburzenia zachowania oraz dysfunkcje.  

 

Do świetlicy uczęszcza 35 dzieci, podopieczni podzieleni są na grupy od 8 do 15 dzieci, a 

zajęcia prowadzi od 2 do 3 wychowawców (w zależności od wielkości grup). 

Wychowankowie w świetlicy odrabiają zadania domowe. Podczas zajęć 

socjoterapeutycznych dzieci zdobywają wiedzę o uczuciach, emocjach, informacje jak radzić 

sobie z trudny zachowaniem, jak radzić sobie ze złością lub wstydem. Podopieczni omawiają 

wybrany temat odnosząc się do własnych doświadczeń. Wychowawcy podczas warsztatów 

starają się nakierować dzieci, aby same znalazły sposoby rozwiązywania problemów.  

 

Do świetlicy uczęszczają dzieci od 6 lat (zerówka) do  12 lat (6 klasa szkoły podstawowej). W 

placówce pracują specjaliści w dziedzinie socjoterapii, najczęściej są to absolwenci studiów 

pedagogicznych ze specjalnością pedagogika specjalna, czy pedagogika opiekuńczo-

wychowawcza.  
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Na koniec roku dzieci w nagrodę za zaangażowanie jadą na kilkudniowa wyjazd. W czasie 

roku organizowane są festyny, wycieczki, spływy kajakowe z rodzicami.  

 

9. Zakończenie obrad.           

Przewodnicząca Komisji Spraw Społęcznych o godz. 16:30  zamknęła posiedzenie. 

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Spraw Społecznych 

 

/-/ Marzena Gryska 

 

 

 

 

Protokołowała: Joanna Chwiałkowska 


